
1 
 

PROTOKÓŁ Nr LXII/2018 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 9 listopada 2018 roku 

 
Ad.pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej otworzył LXII w bieżącej kadencji 

obrady sesji Rady Miejskiej.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 14 radnych w obradach udział bierze 13 radnych, 

co zgodnie z ustawą czyni radę zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Powitał Radnych, Panią Zastępcę Burmistrza, Panią Skarbnik, Panią Prezes ZNP, Dyrektorów 

jednostek podległych, Sołtysów a także wszystkich przybyłych na obrady.  

Lista obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych na obrady gości zostaje załączona  

do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej zwrócił się do radnych z pytaniem, 

czy mają pytania lub uwagi do otrzymanego porządku obrad. 

W związku z ich brakiem poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za”, przyjęła porządek obrad LXII 

sesji, który przedstawiał się w następujący sposób: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  LX i LXI sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Przyjęcie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stąporków w roku szkolnym 

2017/2018. 

7. Przyjęcie Sprawozdania z działalności ZGKiM w Stąporkowie za 8 m-cy 2018 r. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) sprzedaży części nieruchomości położonej w miejscowości Niekłań Mały stanowiącej własność 

Gminy Stąporków, 

b) przyjęcia Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół na terenie Gminy Stąporków na lata 2018-

2022”, 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2018- 2026, 

d) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2018 rok, 

e) zmiany uchwały Nr LII/355/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 26 lipca 2018 r. 

dotyczącej określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę. 

9. Zapytania i interpelacje Radnych. 

10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad sesji. 

Ad.pkt.3. Przyjęcie protokołu z  LX i LXI sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował, iż projekty 

protokołów z LX i LXI sesji zostały radnym przesłane drogą elektroniczną oraz znajdują się  

w Biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym protokół LX sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty  

przez radnych jednogłośnie 12 głosami „za”, przy biorących udział w obradach 13 Radnych. 

W głosowaniu jawnym protokół LXI sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty  

przez radnych jednogłośnie 12 głosami „za”, przy biorących udział w obradach 13 Radnych. 

Ad.pkt.4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan odczytał informację Przewodniczącego  

o działalności międzysesyjnej, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 
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Sekretarz Wojciech Ślefarski odczytał informację Burmistrza o działalności międzysesyjnej,  

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.pkt.6. Przyjęcie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stąporków  

w roku szkolnym 2017/2018. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował,  

że Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stąporków w roku szkolnym 

2017/2018 radni otrzymali w materiałach przygotowanych pod obrady LXII sesji.  

W związku z brakiem pytań i uwag do przedstawionej informacji Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał ją pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za”  przyjęła 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stąporków w roku szkolnym 2017/2018, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.7. Przyjęcie Sprawozdania z działalności ZGKiM w Stąporkowie za 8 m-cy  

2018 r. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie Sławomir Dąbrowski odczytał 

protokół z przeprowadzonej kontroli w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

w Stąporkowie, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

W związku z brakiem pytań i uwag do przedstawionego sprawozdania z działalności Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie za 8 m-cy 2018 r. Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał je pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za”   

przyjęła sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

w Stąporkowie za 8 m-cy 2018 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w związku z tym, że wszystkie projekty uchwał 

zostały szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej a radni są w ich 

posiadaniu nie zachodzi potrzeba odczytywania. 

Ad.pkt.8. ppkt a) Projekt uchwały w sprawie sprzedaży części nieruchomości położonej  

w miejscowości Niekłań Mały stanowiącej własność Gminy Stąporków.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż przedmiotowa działka o pow.0,1800 ha położona 

jest w Niekłaniu Małym przy ul. Zielona Góra i na tej części działki zlokalizowana jest pompownia 

wody  wodociągu wiejskiego. Dodał, iż w związku z wnioskiem mieszkańca Niekłania Małego  

o możliwość zakupu nieruchomości przygotowano stosowny projekt uchwały. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „przeciw” odrzuciła projekt uchwały  

w sprawie sprzedaży części nieruchomości położonej w miejscowości Niekłań Mały stanowiącej 

własność Gminy Stąporków. 

Ad.pkt.8. ppkt b) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół 

na terenie Gminy Stąporków na lata 2018-2022”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż przedmiotowa uchwała dotyczy przyjęcia planu 

pozwalającego na pozyskiwanie środków zewnętrznych oraz wskazuje, jakie zadania należy 

zrealizować w palcówkach oświatowych na terenie gminy Stąporków w latach 2018-2022. 

Radny Edward Mazur powiedział, iż powyższy dokument posiada 60 stron i choć jego część stanowią 

sprawy, które zostały już ujęte w innych dokumentach dotyczących gminy, to zauważyć należy,  

że zawarto w nim bardzo ważne elementy. Powiedział, że  opracowanego załącznika do projektu 

uchwały wynika, że w placówkach oświatowych należy przeprowadzić generalne remonty. Dodał,  

że w omawianym dokumencie zawarto nawet tak szczegółowe a zarazem ważne rzeczy jak np. 

konieczność remontu i modernizację instalacji c.o., którą należy uzupełnić o brakujące zawory  

i pokrętła. Radny Edward Mazur powiedział, iż już kilka lat temu po kontroli Komisji Spraw 

Społecznych w Publicznym Przedszkolu w Stąporkowie zgłaszano problem do Burmistrza, gdyż 

zawory przy grzejnikach nie działały i w sytuacji, gdy na piecu osiągnięta była temperatura 80
o
C to 

taka sama temperatura panowała w salach dydaktycznych, gdzie przebywały małe dzieci. Podkreślił, 

że niestety problem nie został usunięty. Radny Edward Mazur poprosił panią Burmistrz w imieniu 

wszystkich radnych, aby przychyliła się do remontów szkół i zabezpieczyła środki finansowe na te 
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inwestycje w przygotowywanym projekcie budżetu na 2019 r. Powiedział, że niedopuszczalne jest, 

aby przez kilka lat w szkołach nie wymieniano wykładzin, posadzek, czy stolarki okiennej. Podkreślił,  

że kierunki działania zostały jednoznacznie wskazane w dokumencie, jakim jest  Kompleksowy Plan 

Rozwoju Szkół na terenie Gminy Stąporków na lata 2018-2022” a ich zrealizowanie zapewne 

wyniesie ok. kilku milionów złotych, ale jest konieczne. 

W związku z brakiem dalszych uwag i pytań do przedmiotowego projektu uchwały Przewodniczący 

Rady Miejskiej poddał do pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za-12 głosów 

przeciw-0 głosów 

wstrzymało się-1 głos 

podjęła uchwałę  Nr LXII/377/2018 w sprawie przyjęcia Kompleksowego Planu Rozwoju Szkół 

na terenie Gminy Stąporków na lata 2018-2022”, która stanowi integralną część niniejszego 

protokołu. 

Ad.pkt.8. ppkt c) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2018- 2026. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za-12 głosów 

przeciw-0 głosów 

wstrzymało się-1 głos 

podjęła uchwałę Nr LXII/378/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2018- 2026, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.8. ppkt d) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2018 rok. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za-12 głosów 

przeciw-0 głosów 

wstrzymało się-1 głos 

podjęła uchwałę Nr LXII/379/2018 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2018 rok, 

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.8. ppkt e) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LII/355/2018 Rady Miejskiej  

w Stąporkowie z dnia 26 lipca 2018 r. dotyczącej określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w przypadku przyjęcia powyższego projektu 

uchwały Gmina nie będzie zapewniać mieszkańcom kontenerów na odpady. Wyjaśnił, że wówczas 

obowiązek ten zostanie przeniesiony na właścicieli nieruchomości, którzy będą musieli we własnym 

zakresie wyposażyć gospodarstwa domowe w pojemniki. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym „jednogłośnie” 13 głosami przeciw odrzuciła projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały Nr LII/355/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 26 lipca 2018 r. 

dotyczącej określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian  

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę. 

Ad.pkt.9. Zapytania i interpelacje Radnych. 

Radny Kamil Zieliński w imieniu mieszkańców zapytał, kiedy zostanie zakończona modernizacja 

oczyszczalni ścieków w Stąporkowie, gdyż unoszący się w powietrzu fetor jest nie do zniesienia. 

Zapytał także o termin wykonania remontu pomnika marszałka Józefa Piłsudskiego w Stąporkowie,  

o który prosi już od dwóch lat. 
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Radny Edward Mazur zapytał o możliwość wykonania przez Gminę ogrodzenia wokół świetlicy  

w miejscowości Smarków. Powiedział, że budynek jest bardzo ładnie utrzymany, ale teren wokół 

niego pozostawia wiele do życzenia, gdyż brak płotu spowodował, że dziki wdzierają się na ten teren 

notorycznie go dewastując. Radny podkreślił, że niebawem może dojść do takiej sytuacji,  

że zwierzęta zaczną niszczyć elewację budynku. Poprosił, aby inwestycje, które  finansowane są  

z publicznych środków wykonywać w sposób kompleksowy a nie np. tylko do połowy. Kolejną 

sprawą, którą poruszył Radny Edward Mazur był brak ogrodzenia przy wybudowanym niedawno 

placu zabaw, tzw. ogródku jordanowskim w Stąporkowie. Radny przypomniał, że już od kilku lat 

prosi o wykonanie płotu wokół działki, co uniemożliwi zwierzętom wchodzenie na teren przeznaczony 

dla dzieci.  Poprosił także o ustawienie w tym miejscu ławeczek oraz tablicy ogłoszeń. Powiedział,  

że ta inwestycja kosztowała gminę aż 450 tys. zł bez dofinansowania z zewnątrz i wobec tego należy 

wykonać ogrodzenie, aby nie powtórzyła się sytuacja ze Smarkowa. Poprosił o wyjaśnienie, dlaczego 

boisko do piłki siatkowej, które zlokalizowane było dotychczas na terenie ogródka jordanowskiego 

zostało zdemontowane. Radny Edward Mazur zapytał, dlaczego Radni nie otrzymali w terminie 14 dni 

odpowiedzi na składane w formie pisemnej wnioski budżetowe. Radny Edward Mazur poprosił także  

o zwiększenie liczby koszy na śmieci na terenie miasta a szczególnie przy kościele. Przypomniał,  

że przy wejściu na plac kościelny od ul.1 Maja ustawiony był kosz, który niestety został 

zdemontowany a wynikiem tego są porozrzucane wokół śmieci. 

Radna Joanna Wojna poprosiła o ustawienie na terenie przy budynku byłej szkoły w Hucisku, gdzie 

obecnie znajdują się lokale socjalne wiaty śmietnikowej. Wyjaśniła, że tuż przy płocie graniczącym  

z prywatną posesją  i oknami świetlicy dla dzieci i młodzieży ustawiono sześć kontenerów na śmieci, 

które niestety nie są przez mieszkańców zamykane i w rezultacie  prywatna posesja zasypywana jest 

śmieciami. Powiedziała, że właściciele posesji wybudowali na całej długości działki betonowy płot 

sięgający do połowy budynku, a mimo to wszystkie śmieci i tak znajdują się na ich działce. 

Zaproponowała, aby usunąć kontenery, a przy drodze wybudować wiatę śmietnikową zaś wzdłuż 

ogrodzenia posadzić drzewka, aby zapobiec dewastacji prywatnej posesji.  

Ad.pkt.10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

Na zapytanie Radnego Kamila Zielińskiego w sprawie terminu zakończenia modernizacji 

oczyszczalni ścieków w Stąporkowie odpowiedzi udzieliła Naczelnik Wydziału Budownictwa  

i Inwestycji tut. Urzędu Renata Sidor. Poinformowała, iż termin zakończenia modernizacji 

oczyszczalni ścieków to 30 listopada br. w kwestii brzydkich zapachów unoszących się w powietrzu 

wyjaśniła, że w dniu wczorajszym podczas narady nie zgłaszano tego typu problemu. Dodała,  

że problem owszem był, ale latem, kiedy to wystąpiły chwilowe kłopoty związane z napowietrzaniem, 

co zostało rozwiązane. Powiedziała, że być może są to tylko chwilowe problemy związane  

z przepięciami starej sieci na nową i rozruchem. Zadeklarowała, iż zwróci się do firmy realizującej 

inwestycję i sprawę wyjaśni.  

Odpowiedzi na dalsze zapytania i interpelacje Radnych udzieliła Burmistrz Stąporkowa Dorota 

Łukomska, która powiedziała, że w miarę posiadanych środków uzyskanych z dochodów własnych 

wszystkie inwestycje będą realizowane. W kwestii wniosków budżetowych Radnych wyjaśniła,  

że ostateczna odpowiedź zostanie udzielona po przygotowaniu projektu budżetu na 2019 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy wszyscy radni otrzymali odpowiedzi na złożone 

zapytania i interpelacje. 

Radna Joanna Wojna zapytała, co w tej sytuacji ma odpowiedzieć właścicielom prywatnej posesji 

graniczącej z lokalami socjalnymi. Powiedziała, że to gmina wybudowała im pod nosem 12 mieszkań 

socjalnych, do których wprowadzono ludzi, a teraz  pani Burmistrz informuje, iż w miarę posiadanych 

środków gmina wybuduje kiedyś wiatę śmietnikową, aby zapobiec pladze gryzoni. Radna Joanna 

Wojna podsumowując powiedziała, że taka odpowiedź jest zupełnie pozbawiona sensu. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że kosze może przesunąć w inne miejsce 

ZGKiM. 

Radna Joanna Wojna wyjaśniła, że podejmowała już w tej sprawie rozmowy, jednak wszelkie 

decyzje wstrzymano do czasu rozstrzygnięcia przetargu na odbiór odpadów komunalnych. Podkreśliła, 

że w rezultacie nic to nie dało, bo śmieci przybywa i bałagan jest coraz większy, więc kontenery 

należy usunąć i przenieść w inne miejsce. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że Dyrektor ZGKiM zajmie się problemem. 
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Radny Edward Mazur zapytał, jakimi środkami finansowymi w przyszłym roku gmina Stąporków 

będzie dysponować, gdyż chciałby wiedzieć czy inwestycje, o które prosili radni będą zrealizowane. 

Powiedział, że nie jest usatysfakcjonowany ogólną odpowiedzią, którą słyszy na każdej sesji,  

że inwestycje będą realizowane w miarę posiadanych środków. Podkreślił, że wyborcy pytają  

o konkretne terminy i dlatego radni chcieliby je znać.  

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że prace nad przygotowaniem projektu 

budżetu na 2019 r. są już na ukończeniu, więc niebawem radni otrzymają odpowiedzi na swoje 

wnioski. Podkreśliła, że to radnych należy prosić, aby zadbali o dochody gminy, gdyż gmina 

Stąporków ma jedne z najniższych podatków. Poinformowała, iż na przyszły rok zaplanowano kilka 

rewolucji, gdyż należy znaleźć oszczędności, by mieszkańcy nie ponosili wysokich opłat za odpady 

komunalne. Powiedziała, że obecnie trwają prace nad przygotowaniem gminnego PSZOK-u, co 

zdecydowanie zmniejszy koszty związane z odbiorem odpadów. Poinformowała, iż koszty gminy 

ponoszone na oświatę wynoszą 10 mln zł i także w tej dziedzinie zostaną podjęte działania, aby je 

koszty obniżyć. Powiedziała, że podobna sytuacja jest w ZGKiM, gdzie także zostaną zaprowadzone 

zmiany. Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska podkreśliła, że wszystkie zmiany mają na celu 

spowodowanie podniesienia dochodów gminy oraz spowodowanie, aby mieszkańcy ponosili niższe 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Radny Edward Mazur powiedział, że mieszkańcy powinni płacić za odbiór odpadów komunalnych 

taką kwotę, która płacą obecnie, bez podwyżek. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska przypomniała, że gmina płaci za kontenery, chociaż 

ustawa jasno wskazuje, że ten obowiązek spoczywa na mieszkańcach. Powiedziała, że to Rada 

Miejska podjęła uchwałę, że gmina będzie odbierać śmieci tylko od osób fizycznych, natomiast 

przedsiębiorcy podpisują umowy z firmami odbierającymi odpady indywidualnie, co spowodowało, że 

odbiorców jest zdecydowanie mniej i firma zgłaszająca się do przetargu podaje kwotę, która jest 

rozbijana tylko na prywatnych odbiorców, co powoduje taką wysokość stawek. 

Ad.pkt.11. Sprawy różne. 

Głos zabrali: 

Przewodniczący Rady Miejskiej w kwestii podjętej uchwały, która spowodowała, że odpady 

komunalne odbierane są tylko od osób fizycznych poprosił o wyjaśnienie, kiedy taki projekt uchwały 

wpłynął i uchwała została podjęta.  

Zastępca Burmistrza Anna Pisarczyk wyjaśniła, że to są skutki pierwszych uchwał i regulaminów 

podejmowanych przez Rade Miejską. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o podanie konkretnych terminów. 

Zastępca Burmistrza Anna Pisarczyk wyjaśniła, że w tej chwili nie jest w stanie podać tak 

precyzyjnych danych, czy to był rok 2012, 2013, czy może rok 2014. 

Radny Edward Mazur przypomniał, że być może to był rok 2013. 

Zastępca Burmistrza Anna Pisarczyk powiedziała, że być może tak, gdyż w tym roku weszła  

w  życie ustawa o odpadach. Dodała, że zmiany w uchwałach i regulaminach dotyczących odbioru 

śmieci były robione na przestrzeni lat już kilkakrotnie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o podanie, kto przygotował takie projekty uchwał  

i przedkładał je radzie. 

Zastępca Burmistrza Anna Pisarczyk wyjaśniła, że gmina. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o podanie, kto dokładnie to zrobił. 

Zastępca Burmistrza Anna Pisarczyk powiedziała, że zgodnie z zapisami ustawy Burmistrz przy 

pomocy pracowników, czyli Referatu Ochrony Środowiska, co było odpowiedzią na wnioski 

wychodzące z rady. Dodała, że to radni chcieli, aby nie przerzucać na mieszkańców kosztów zakupu 

pojemników, kontenerów i aby odbiór odpadów odbywał się z określoną częstotliwością. 

Przewodniczący Rady Miejskiej po raz kolejny poprosił o wyjaśnienie kwestii odbioru odpadów  

od przedsiębiorców, którzy będą mieć w inny sposób odbierane odpady niż osoby fizyczne. Zapytał, 

czy w  związku z tym mieszkańcy gospodarstw będą ponosić z tego tytułu wyższe opłaty. Powiedział, 

że w kwestii kontenerów dla mieszkańców przyznaje rację, gdyż radni nie chcą, by kontenery 

zabierać. 

Zastępca Burmistrza Anna Pisarczyk powiedziała, że nie rozumie wywodu pana 

Przewodniczącego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że jego wypowiedź wywodem nie jest. 
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Sekretarz Wojciech Ślefarski powiedział, że temat śmieci jest złożony i odpowiadając na pytania, 

kto przygotowywał projekty uchwał i zadecydował o tym, czy od przedsiębiorców będą odbierane 

śmieci czy nie, nie ma najmniejszego znaczenia, gdyż problem rozpoczął się w momencie, kiedy 

pracownicy Urzędu przygotowali kalkulację stawki, której rada nie przyjęła a wręcz jeszcze ją 

zaniżyła. Podkreślił, że z racji tego, że problem jest wielowątkowy i nie da się go od razu rozwikłać, 

należy się spotkać raz jeszcze, aby dokładnie wszystko przeanalizować i mieć świadomość, że cena za 

odbiór odpadów, jeśli zostanie utrzymana na dotychczasowym poziomie to będzie to wielki sukces.  

Radny Edward Mazur w kwestii odbioru odpadów komunalnych od firm wyjaśnił, że to firmy mają 

takie uprawnienia, że mogą wybierać odbiorcę. Powiedział, że to firma wybiera odbiorcę, gdyż tak 

została skonstruowana uchwała, jednak podkreślić należy, że projektu nie tworzyli radni  

a w uzasadnieniu do uchwał przygotowanych pod obrady sesji napisane jest, że podjęcie uchwały jest 

zasadne, a więc radni powinni ją przyjąć. W kwestii PSZOK-u wyjaśnił, że od 2013 roku apelował, 

aby taki punkt utworzyć. Przypomniał, że wówczas pracownik Referatu Ochrony Środowiska 

powiedział, że utworzenie takiego punktu tu dla gminy bardzo wysoki koszt, bo ok 500 tys. zł. Radny 

Edward Mazur powiedział, że nawet w przypadku gdyby ta inwestycja kosztowała 500 tys. zł to warto 

było zaryzykować, gdyż wtedy można było pozyskać aż 80% dofinansowania  zadania ze środków 

zewnętrznych. Przypomniał, że wskazał nawet miejsce, gdzie można PSZOK zlokalizować, bo Gmina 

dysponuje terenem przemysłowym. Powiedział, że można było zaryzykować i iść do przodu wzorem 

innych, nawet niewielkich gmin, które takie punkty utworzyły. Poinformował, iż obecnie PSZOK-u 

nie ma tylko Stąporków i Gowarczów. Radny Edward Mazur podsumowując powiedział, że niestety, 

ale brak PSZOK-u to zaniedbanie, za które zapłacą zarówno wszyscy mieszkańcy a także Radni. 

Powiedział, że niewątpliwym sukcesem będzie utrzymanie ceny za odbiór odpadów komunalnych  

na obecnym poziomie, ale nie wierzy, że tak się stanie. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że z kalkulacji wynika, że opłaty za śmieci 

powinny być wyższe a Gmina proponuje, aby opłaty nie wzrosły, lecz były niższe niż wynika  

z kalkulacji. 

Radna Joanna Wojna powiedziała, że na drodze znajdującej się przy zalewie na ul. Miłej  

w Stąporkowie ustawiony został szlaban, który jej zdaniem powinien zostać jak najszybciej usunięty. 

Poinformowała, że właściciel prywatnego terenu przeznaczył nieruchomość na sprzedaż za kwotę  

9,5 mln zł i wobec powyższego obawia się, aby służebność tej drogi nie została wpisana do umowy  

z potencjalnym nabywca majątku. Poprosiła, aby zwrócić na to uwagę. Radna Joanna Wojna 

powiedziała, że przedstawiane Radnym na wspólnym posiedzeniu komisji wizualizacje koncepcji 

zagospodarowania terenu były zwykłą bzdurą.  

Radny Edward Mazur uzupełniając wypowiedź poprzedniczki poinformował, iż wcześniej 

właściciel terenu oprócz szlabanu ustawił jeszcze tabliczki z napisem „teren prywatny”, które dopiero 

po interwencji Radnego w Urzędzie oraz u pani mecenas zostały usunięte. Radny Edward Mazur 

powiedział, że zadając pani prawnik w obecności naczelnika pytanie, czy szlaban został ustawiony 

zgodnie z przepisami prawa uzyskał odpowiedź, aby swoje pytanie złożył na piśmie. Radny wówczas 

odpowiedział, że nie ma obecnie takiej możliwości i składa pytanie w formie ustnej prosząc o zajęcie 

stanowiska na piśmie. Poinformował, że odpowiedzi nie uzyskał do dziś. 

Sołtys wsi Błaszków Marcin Kołodziejczyk powiedział, że w październiku br. wnioskował  

o dowieszenie latarni ulicznej przy drodze Błaszków- ul. Mila i bardzo prosi o pozytywne rozpatrzenie 

sprawy. Poinformował, iż kilka tygodni temu rodzice dzieci uczęszczających do Publicznej Szkoły 

Podstawowej Nr 2  w Stąporkowie poprosili o możliwość przejazdu autokaru szkolnego przez wieś. 

Sołtys podkreślił, że właściciel firmy przewozowej przychylił się do prośby, jednakże w tej sprawie 

potrzebna jest zmiana uchwały. Poprosił, aby osoba merytorycznie odpowiedzialna zajęła się tematem 

i przygotowała projekt uchwały. Sołtys Marcin Kołodziejczyk powiedział, że w sołectwie znajdują się 

podziemne hydranty, których podczas pożaru należałoby dopiero szukać i w związku z tym poprosił  

o zabezpieczenie środków finansowych w budżecie na 2019 rok na zamontowanie hydrantu na placu 

naprzeciw świetlicy. 

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski podziękował pani Burmistrz Dorocie Łukomskiej  

i Radnemu za pamięć o wsi Lelitków, gdzie dotychczas nic nie było a obecnie stanęły tam dwie 

altanki i mieszkańcy mając się gdzie spotykać. Poinformował, iż niestety we wsi pojawiły się dziki 

oraz borsuki, które dokonują dużych zniszczeń. 



7 
 

Sołtys wsi Niekłań Mały Jan Telecki podziękował pani Burmistrz, Radnemu Maciejowi Pokusie 

oraz wszystkim Radnym za inwestycje drogowe, oświetlenie wykonane w Niekłaniu Małym a także za 

owocną współpracę. 

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski podziękował Przewodniczącemu Rady Miejskiej Jackowi 

Kołodziejowi za współpracę. 

Radny Maciej Pokusa podziękował pani Burmistrz oraz wszystkim Radnym, którzy przyczynili się 

do wykonanych inwestycji w Niekłaniu Małym, czyli ul. Polną, drogę w Wąglowie, czy też 

oświetlenie. Poinformował o problemie na remontowanej drodze powiatowej Niekłań- Stąporków, 

gdzie rowy wykopane pod utwardzenie drogi oraz wykonywane prace budowlane są wykonywane  

w sposób nieprawidłowy. Powiedział, że przy inwestycji zastosowano np. nieprawidłowy grys, który 

został ubity w nieprawidłowy sposób. Radny poinformował, że zgłosił problem, ale w rozmowie  

z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich uzyskał informację, że nie ważny jest kolor 

kruszywa, ale jego ułożenie. Poinformował, że dyrektor ZDP zapewniał, że wszystko jest w porządku. 

Powiedział, że na drugi dzień, kiedy już układano na drodze dywanik, wszystko co przygotowano 

dzień wcześniej rozpadło się na kawałki a wynikiem tego była bardzo duża ilość telefonów od 

mieszkańców. Radny Maciej Pokusa powiedział, że w tej sprawie ponownie skontaktował się  

z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych, który wyjaśnił, że przyczyną tego zjawiska była zbyt duża 

zawartość gliny w tłuczniu. Poprosił, aby gmina, która jest współfinansującym to zadanie zwróciła 

uwagę na jakość prac wykonywanych przez Powiat. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej w imieniu całej Rady Miejskiej podziękował pani 

Burmistrz za dobrą i owocna współpracę. Podziękował także pani Wice Burmistrz Annie Pisarczyk, 

pani Skarbnik Agnieszce Niebudek,  Sekretarzowi Wojciechowi Ślefarskiemu oraz Sołtysom  

i Dyrektorom jednostek podległych. Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej szczególne 

podziękowania złożył Radnej Joannie Wojnie, Danucie Jedynak i Justynie Polewanej, które niestety 

zakończyły swą dotychczasową prace w radzie. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska w kwestii pytań złożonych przez sołtysa Błaszkowa 

wyjaśniła, że tematem się zajmie. Serdecznie podziękowała wszystkim za 4 lata wspólnej pracy  

w kończącej się kadencji oraz za 9 lat owocniej współpracy, gdyż tyle lat jest już Burmistrzem. 

Powiedziała, że to w jedności jest siła i podziękowała także za chęć dalszej współpracy na rzecz dobra 

gminy Stąporków. Poinformowała, że Sekretarz Wojciech Ślefarski odniósł sukces i został wójtem 

Zagnańska. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski powiedział, że w dniu 4 listopada br. został wybrany przez 

mieszkańców wójtem gminy Zagnańsk. Podziękował wszystkim radnym oraz sołtysom za miniony 

okres dobrej współpracy. Szczególne podziękowania złożył pani Burmistrz Dorocie Łukomskiej  

z którą miał zaszczyt współpracować. 

Radny Edward Mazur podziękował także pracownikowi Biura Rady Miejskiej za współpracę  

i pomoc. 

Ad.pkt.12. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął 

obrady LXII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie, dziękując wszystkim za udział w obradach. 

 

Protokołowała:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                                                 Jacek Kołodziej 
 

 


